

Date: 30 March 2020

To : Boursa Kuwait Company

Dear sir,

Subject: Commenting on Published News

As per the provisions of Chapter (4) of the "Disclosure & Transparency" Module of the Executive Bylaws of the Capital Markets Authority's Law No. (7) of 2010, and the amendments thereof, issued by CMA on 09/11/2015 concerning " Dealing with Rumors and News", and reference to your request for comment on the news published in the daily newspapers about "delaying the payment of consumer and housing finance installments".

We would like to state that we are acting in light of the directives of H.H. the Amir of the State of Kuwait, to take into consideration the economic repercussions arising from measures taken to combat COVID-19, in order to alleviate financial burdens on citizens, in addition to the resolution by the Board of Directors of KBA to local banks, to delay the installments of consumer and housing finance extended to citizens, as well as other segments of customers for a period of six months without any additional commissions or fees arising from such delay.

Therefore KIB has decided to delay the payment of consumer and housing financing installments, credit cards' repayments, and installments of credit facilities extended to SMEs for all its customers, for a period of 6 months, without charging any profits or any other fees accruing from such delay. This comes in line with the directives of H.H. the Amir of the State of Kuwait, and in line of KBA's Board of Directors' resolution.

Please also note that the accounting treatments to be applied to this regard, and the implications thereof on the financial statements, as per the International Financial Reporting Standards, are still in process and not yet completed till this date. In the meantime, we are coordinating with local banks and external auditors concerning this issue. KIB will disclose any new or significant updates on this matter in a timely manner.

Best Regards,



محمد سعيد السقا

Mohamed Said EL Saka

نائب الرئيس التنفيذي

Deputy Chief Executive Officer

التاريخ : 30 مارس 2020

السادة/ شركة بورصة الكويت المحترمين

تحية طيبة وبعد،،،

الموضوع: تعقيب على الأخبار

عملاً بأحكام الفصل الرابع من كتاب الإفصاح والشفافية من اللائحة التنفيذية للقانون رقم (7) لسنة 2010 وتعديلاته الصادرة عن هيئة أسواق المال بتاريخ 2015/11/9 بخصوص التعامل مع الشائعات والأخبار، وبالإشارة إلى طلبكم التعقيب على الأخبار المنشورة بالصحف اليومية حول "تأجيل مدفوعات أقساط القروض الاستهلاكية والمقسطة".

نود الإفادة بأنه في ضوء توجيهات صاحب السمو أمير البلاد بضرورة الأخذ في الاعتبار التداعيات الاقتصادية المترتبة على الإجراءات المتخذة في شأن مكافحة فيروس كورونا المستجد، وذلك لتخفيف الاعباء المالية على المواطنين، وما استتبع ذلك من قرار مجلس إدارة اتحاد مصارف الكويت أن تقوم البنوك المحلية بتأجيل أقساط التمويل الاستهلاكي والمقسط الممنوح للعملاء المواطنين وكذلك أنواع وفئات أخرى لمدة ستة أشهر دون احتساب عمولات أو رسوم إضافية عن التأجيل.

فإن بنك الكويت الدولي قرر تأجيل أقساط القروض الاستهلاكية والمقسطة، وأقساط البطاقات الائتمانية، وأقساط القروض والتسهيلات الائتمانية للشركات الصغيرة والمتوسطة لكافة عملائه لمدة 6 أشهر، دون استيفاء أية أرباح على هذا التأجيل وأية رسوم أخرى، وذلك تماشياً مع توجيهات صاحب السمو أمير البلاد وكذلك قرار مجلس إدارة اتحاد مصارف الكويت.

علماً بأن المعالجات المحاسبية التي سيتم تطبيقها في هذا الشأن وما يتبعها من تأثير على البيانات المالية وفقاً للمعايير الدولية للتقارير المالية لم يتم الانتهاء منها حتى تاريخه، كما أنه جاري التنسيق بين البنوك المحلية ومراقبي الحسابات في هذا الشأن. هذا، وسيقوم مصرفنا بالإفصاح في حينه عن أية تطورات جديدة أو مؤثرة ذات صلة بهذا الموضوع.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،،،